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a r m a n m e l i . i r
تلــویزیـــون

به  اشاره  با  نجفیــان  رسول 
کودکی های خـــود از خاطرات 
چگونگی تهیه رادیــو در منزل و 
گوش سپردن به آن سخن گفت. 
این هنرمند و پیشکسوت بازیگری 
که در عرصه رادیویی نیز سال ها 
فعالیت داشته است همزمان با 
نزدیک شدن روز رادیو در چهارم 
اردیبهشت بیان کرد: رادیو رسانه 
ایران است و  خاطره ساز مردم 
هرکس به اندازه سهم خودش از 
آن خاطره های زیبایی را به همراه 
دارد. به خصوص اینکه این رسانه 
برای همه ما بچه های گذشته که 
در یک خانه زندگی می کردیم 
بسیار دلنشین است. وی با اشاره 
به خاطرات طلایی ایام گذشته 
با رادیو بیان کرد: یادم می آید در 
زمان گذشته ما در کوچه مهران 
میدان مخبرالدولـــه فعلی که 
هنوز هم این کوچه وجود دارد، 
زندگی می کردیم. در آن زمان 
که دسترسی ها محدودتر بود با 
همسایه ها پای برنامه های رادیو 

می نشستیم و از شنیدن آن لذت 
می بردیم. بعدها نیز که از آن خانه 
جابه جا شدیم و به جای دیگری که 
برق داشت نقل مکان کردیم. پدرم 
با سختی زیاد پولی جمع می کرد و 
یک رادیو دست دوم برقی گرفت. 
در آن زمان رادیو داستان های 
شب و »لالایی کن مرغک« را 
پخش می کرد که ما با تمام وجود 
شونده آنها بودیم. گوینده رادیو 
پیام در خصوص تفاوت های میان 
تلویزیون و رادیو گفت: فرق رادیو 

با تلویزیون در جلوه های بصری، 
طراحی صحنه و دکور است اما 
رویکرد برنامه سازی در رادیو اینگونه 
نیست زیرا اساسا این رسانه یک 
مجموعه فاخر و ذهن ساز است. 
مثلا در رادیو مخاطب را می توانیم 
در قالب نمایشنامه یا متن با حرکت 
در بیابان همراه کنیم، قدم می زنیم، 
در کالسکه سوارش کنیم یا در 
قطار باشد. همه این رویدادها در 
ذهنیت مجسم می شود که می توان 
آن را توسعه داد. نجفیان که در 

برنامه هــای مختلف موسیقایـی 
و شعر و ادب رادیو حضور داشتــه 
است درباره ظرفیت های این رسانه 
اظهارکرد: در رادیو افراد با ذهنیت 
خود تصویر می سازنــد. مسلما با 
این روند رادیو، خلاقیت در تمام 
ارزش ها، زیبایی و تربیت ذهنی 
بچه ها به خصوص در شنیدن و هنر 
سمعی را بیش از هر ابــزاری قوی 
می کند. قدرت تخیل را بال می دهد 

و آن را به شدت قوی می کند. 
این گوینده و مجری برنامه ها در 
پایان سخنانش اظهار کرد: رادیو 
برای ما همواره حاوی خاطرات 
نوستالژیک است. به طوری که 
مثل عطــری بسیار خوش رایحه 
در مشام شما می پیچد و جریان 
خون پر انرژی در مغز شما جاری 
می شود. زیرا انسان را به یاد گذشته 
و خاطرات زیبا می اندازد. ما هر وقت 
می خواهیم به آرامی بخوابیم حالتی 
می گیریم که انگار در رحم مادر قرار 
داریم و خودمان را پناه می دهیم و 
گویی رادیو هم چنین فضایی دارد. 

تهیه کنندگان ۵ فیلم نوروزی در نامه ای 
به محمد خزاعی با بیان مشکلات اکران و 
میزان اقبال مردم از سینما، خواستار تمدید 
اکران فیلم های روی پرده شدند. جمعی از 
تهیه کنندگان فیلم های نوروزی در نامه ای 
خطاب به رئیس سازمان سینمایی و شورای 
صنفی نمایش، خواستار تداوم اکران و افزایش 
مدت زمان نمایش فیلم های روی پرده به حداقل 
10 هفته شدند. در این نامه که طی هفته های 
گذشته به امضای تهیه کنندگان سعید ملکان 
)روزصفر(، محمدحسین قاسمی )سگ بند(، 
عباس نادران )شادروان(، امیر بنان و کامران 
حجازی )مردبازنده( و حبیب والی نژاد )موقعیت 

مهدی( رسیده، آمده است: 
جناب آقای خزاعی

ریاست محترم سازمان سینمایی کشور

با سلام و احترام
اکران  هستید  مستحضر  که  همان طور 
نوروز 1۴01 با خط  شکنی سبدی از مهم ترین 
داشته های سینمای ایران هم راه بوده تا شاید 
روح تازه ای به سینماها دمیده شود، اما به دلایل 
مختلفی از جمله دو سال بحران سخت کرونا 
و شرایط خاص حاکم بر سینماها و از سویی 
هزینه های فزاینده تولید فیلم، متاسفانه زمینه 
بازگشت سرمایه آثار فراهم نشده و این اکران 
نتوانسته سرمایه گذاران بخش خصوصی را 
به آینده سینما امیدوار کند. به نظر می رسد 
آسیب های دو سال دوری مردم از سینما و 
معلق شدن روال طبیعی اکران، به سادگی و طی 
دو هفته جبران نخواهد شد. کاهش چشم گیر و 
معنادار مخاطبان اکران نوروزی موید این نگرانی 
است. از سویی دیگر حلول ماه مبارک رمضان 

بلافاصله پس از تعطیلات نوروزی، آسیب جدی 
به فرصت اکران زده و در شرایطی وارد فاز دوم 
اکران نوروزی شده ایم که هم زمانی آن با ایام 
روزه داری مردم، نگرانی ها درخصوص کم و کیف 
اکران آثار را بیش از پیش کرده است. با توجه به 
شرایط موجود، مدت زمان فعلی اکران قطعا کفاف 
بازگشت هزینه های فزاینده تولید فیلم را نخواهد 
داد و نتیجه اش ناامیدی و دل سردی فیلم های 
منتظر نوبت نمایش است. لذا از آنجایی که طبق 
آیین نامه های قبلی اکران، هر ساله رسم بر این 
بوده که هر دو هفته اکران در ماه رمضان یک 
هفته محاسبه شود، ما جمعی از تهیه کنندگان 
فیلم های در حال اکران با توجه به جمیع شرایط 
حاکم بر سینما خواستار تعویق اکران عیدفطر و 
افزایش مدت زمان نمایش فیلم های روی پرده به 
حداقل ده هفته هستیم تا شاید فرصت و امکان 
تازه ای برای بازگشت بخشی از سرمایه فیلم ها 
فراهم شود و این شروع خط  شکنانه پایانی مایوس 
و دل سردکننده نداشته باشد. به امید رونق دوباره 

سینمای ایران.«

شورای صدور پروانه ساخت سینمایی 
در جلسه اخیر با 3 فیلم نامه موافقت کرد. 
به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان 
امور سینمایی و سمعی بصری؛ فیلم نامه های 
»چیزهایی که می کُشی« به تهیه کنندگی 
پیمان معادی و کارگردانی و نویسندگی 
علیرضا خاتمی،  »شال آبی« به تهیه کنندگی، 
کارگردانی و نویسندگی داوود توحیدپرست 
و »نمایش کودکانه به سبک ایتالیایی« 
به تهیه کنندگی محسن محسنی نسب و 
کارگردانی و نویسندگی صالح دلدم موافقت 
شورای پروانه ساخت سازمان سینمایی را 

اخذ کردند.

 پیمان معادی
 پروانه ساخت گرفت

پیش فروش فیلم سینمایی »لامینور« 
تازه ترین اثر داریوش مهرجویی آغاز شد. 
طبق اعلام روابط عمومی فیلم، با توجه به 
اعلام شورای راهبردی مبنی بر آغاز اکران 
این فیلم به عنوان برنامه ویژه عید سعید 
تا  این فیلم آغاز شد  فطر، پیش فروش 
تماشاگران از ۷ اردیبهشت به تماشای این 
فیلم در سینماهای سراسر کشور بنشینند. 
علاقه مندان جهت خرید بلیت می توانند به 
سایت های قانونی خرید بلیت مراجعه کنند.  
»لامینور« به کارگردانی داریوش مهرجویی 
با تدوین هایده صفی یاری،  طراحی و ترکیب 
صدا محمدرضا دلپاک، موسیقی کریستف 
.. اسکندری  . رضاعی، طراحی گریم عبدا
و مدیریت فیلمبرداری بهرام بدخشانی، 
طراحی لباس گلناز گلشن، طراحی صحنه 

امیر حسین حداد و... ساخته شده است.

تدارکی برای اکران 
»لامینور« 

سخنگوی طالبان عاملان حملات تروریستی  اخیر در 
افغانستان را کار فتنه گران خواند و تاکید کرد که حکومت 
سرپرست این کشور در صدد خنثی کردن این توطئه هاست. 
به گزارش فارس، »ذبیح ا... مجاهد« سخنگوی طالبان ادامه 
داد که طالبان به صورت جدی در تلاش برای دستگیری 
توطئه گران شرور علیه مردم افغانستان است تا آنان را به 
شدت مجازات کند. وی بمب گذاری های اخیر که کودکان، 
زنان و مردم بی گناه در کابل، بلخ، قندوز و دیگر نقاط 
افغانستان را هدف قرار داد، به شدت محکوم کرد و آن را کار 
دشمنان مردم افغانستان خواند. وی افزود: »عاملان حملات 

تروریستی فتنه گران وعوامل شرور هستند که هیچ تعلقی 
به مردم مسلمان افغانستان ندارند.« به گزارش فارس، در 

بمب گذاری های اخیر در مدرسه عبدالرحیم شهید ولایت 
کابل، مسجد سه دکان در بلخ، مسجد مولوی سکندر در قندوز 
و انفجارهای دیگر در افغانستان صدها تن شهید و زخمی 
شدند. پیش از این نیز سخنگوی طالبان، به دنبال حملات 
تروریستی در مسجد شیعیان مزارشریف که منجر به شهادت 
و زخمی شدن بیش از ۵0 تن شد، اعلام کرد عاملان این 
جنایت شناسایی خواهند شد. »ذبیح ا... مجاهد« سخنگوی 
طالبان در پیامی با محکومیت انفجارهای کابل، بلخ و قندز 
که علیه مردم غیرنظامی صورت گرفت، این جنایات را کار 

حلقه هایی خواند که با جامعه افغانی هیچ ارتباطی ندارند. 

سخنگوی طالبان: 

عاملان حملات تروریستی افغانستان فتنه گران هستند

عبدالرضا اکبری:
 دستمزد بازیگران بسیار کم است

بازیگر سریال »شب بیدار« گفت: به طور کلی 
وضعیت دستمزد بازیگران اصلا خوب نیست، 
به جز آن عده معدود که جزو بازیگران سینما 
هم محسوب نمی شوند، مابقی با مشکلات 
بی شماری زندگی خود را سپری می کنند. 
عبدالرضا اکبری اظهارکرد: به تازگی سریال 
»شب بیدار« به کارگردانی رضا ابوفاضلی و 
تهیه کنندگی علی مهام را به پایان رسانده ام، تم 
اصلی داستان »شب بیدار« یتیم نوازی است؛ به 
نوعی قیم بودن یک یتیم و مسئولیت هایی که 
برای طرف مقابل دارد مورد توجه این مجموعه 
است. بازیگر سریال »معمای شاه« درباره 
مشکلات پیرامون پرداخت دستمزد بازیگران 
اضافه کرد: به کل ما بازیگران نسبت به زحمتی 
که می کشیم دستمزدی نمی گیریم، کمتر 
از 10 درصد بازیگران به اندازه کل ۹0 درصد 
بازیگران دیگر دستمزد می گیرند که البته 
آنها هم دستمزدشان را از سینما نمی گیرند و 
مناسبات دیگری با اسپانسر ها و سرمایه گذاران 
دارند و من فکر می کنم حتی بیشتر از ۹0 درصد 
بازیگران علنا دستمزدی دریافت نمی کنند. وی 
در همین راستا ادامه داد: به طور کلی وضعیت 
دستمزد بازیگران اصلا خوب نیست، به جز آن 
عده معدود که جزو بازیگران سینما هم محسوب 
نمی شوند، مابقی با مشکلات بی شماری زندگی 
خود را سپری می کنند. بازیگر سریال »آنام« 
درباره عدم سندیت قرارداد بازیگران سینما 
اظهارکرد: به طور معمول در بند آخر قرارداد 
بازیگران یک حکم مطرح می شود که در 
صورت بروز مشکلات مالی بین دو طرف داوری 
می کند، برخی مواقع بازیگران با حضور همین 
حکم به حقشان می رسند و در برخی مواقع 
آنقدر دوندگی می کنند که قید دستمزدشان را 
می زنند. وی درباره تجربه شخصی خود نسبت 
به عدم تعهد تهیه کنندگان ادامه داد: در کارنامه 
کاری من موارد بسیار زیادی وجود داشته که 
تهیه کننده دستمزدم را نداده و طلب من از 
پروژه های مختلف بسیار زیاد است، برخی از 
مبالغ را گرفتم، ولی بسیاری از این مبالغ را 
نگرفتم، گا ها آنقدر زمان از طلب من گذشته که 
یادم رفته پولی را از یک تهیه کننده طلبکارم. این 
بازیگر سینما و تلویزیون با اشاره به کنار گذاشته 
شدن بازیگران میانسال و کهنسال خاطرنشان 
داد: در سینما تماما به گیشه نگاه می شود و 
فیلمنامه را براساس بازیگران چهره می نویسند، 
در اکثریت فیلم ها باید دو بازیگر جوان بفروش 
وجود داشته باشد، به همین دلیل به سنین بالای 
چهل سال توجه خاصی نشده و سرمایه گذاری 

خاصی نسبت به آن صورت نمی گیرد.

علیرضا جاویدنیا مطرح کرد 
کم کاری به خاطر مشکل قلبی

علیرضا جاویدنیا با اشاره به عشقی که در رادیو وجود دارد و 
دستمزدهای کم آن بیان کرد که کسی برای سرمایه گذاری و 
ویلاسازی سراغ این رسانه نمی آید. علیرضا جاویدنیا اظهارکرد: من از 
ابتدای حضورم در رادیو در برنامه های مختلفی همچون »راه شب«، 
»صبح جمعه« و برنامه های مختلف دیگر حضور داشته ام. این برنامه ها 
همگی از پشتیبانی مردمی برخوردار بودند و خاطرات ماندگاری را از 
خود در اذهان به جا گذاشته اند. وی اضافه کرد: در پیامک های مردم 
عزیزمان و تماس های تلفنی، می بینیم که خیلی ها می گویند فرصتی 
برای مطالعه نداریم. مثلا شخصی که راننده ماشین سنگین است یا 
در یک مرکز تولیدی کار می کند، فرصتی ندارد اما تمام اطلاعاتش 
را از رادیو می گیرد. می توانیم بگوییم که برنامه سازان و نویسندگان، 
بهترین ها را برای مردم تولید و پخش می کنند و مخاطبان هر آنچه 
را که دوست دارند می توانند از رادیو طلب کنند. این هنرمند رادیو 
اظهارکرد: تلویزیون نیز در جایگاه خود مقبولیت خاص خودش را 
دارد اما رادیو به خاطر اینکه قبل از تلویزیون در دسترس قرار گرفت، 
در میان مردم از جایگاه ویژه ای برخوردار است. چرا که مخاطب تحت 
هر شرایطی می تواند با رادیو ارتباط بگیرید و رفاقت داشته باشد. 
جاویدنیا با بیان اینکه بسیاری از مخاطبان رادیو، روشندلان و افراد 
نابینا هستند، تصریح کرد: امیدوارم در حوزه برنامه سازی و طرح و 
ایده، بتوانیم از همراهی هر چه بیشتر این عزیزان در رادیو بهره مند 
بشویم. این گوینده پیشکسوت گفت: طی هشت دهه ای که رادیو با 
مردم عجین شده، هر روز جوان تر شده است و غیر از ایران، از تمام 
کشورها شنونده و مخاطب دارد و این اندوخته ای بسیار ارزشمند است 
که مردم بانی آن هستند و باید توجه داشت که ارتباط مردم با رسانه 
باید در چهارچوب اعتماد باشد. وی افزود: ما در داخل افراد فرهیخته، 
توانمند و متخصصی داریم که جز بهترین سرمایه ها در رسانه رادیو 
هستند که می توان با تدابیر خاص از ظرفیت های آنها استفاده کرد تا 
پرچم رادیو در سراسر دنیا، همیشه در اهتزاز باشد. جاویدنیا با ابراز 
خوشحالی از برگزاری جشنواره های مختلف ادامه داد: افتخار می کنم 
که تهیه کننده برنامه »راه شب« در این جشنواره ها، مقام کسب کرده 
است. من هم سالیان سال در برنامه راه شب پنجشنبه شب ها در 
خدمت استاد عزیزم منوچهر نوذری، بانوان شهلا نیساری و شمسی 
فضل اللهی و همچنین سعید توکل بودم و از ایشان چه در عرصه 
بازیگری و چه اجرا بسیار آموختم. وی ادامه داد: رادیو ایمان و آگاهی 
است و همکاران من هر آنچه که دارند عاشقانه در طبق اخلاص ارائه 
می کنند. رادیو واقعا عشق است، کسی نمی آید در رادیو ویلاسازی کند 
و سرمایه دار شود و امیدوارم مسئولان محترم، مخصوصا جناب آقای 
دکتر جبلی که تشریف آوردند توجه بیشتری به دستمزدها داشته 
باشند تا انگیزه همکارانم بیشتر شود. جاویدنیا در مورد آخرین برنامه 
خود بیان داشت: چند ماه پیش از من دعوتی شد که در رادیو نمایش 
به همراه امیر زنده دلان برنامه ای را با کارگردانی خود ایشان به نام 
»چرند و پرند« اجرا کنیم. در حال حاضر هم با رادیو ایران همکاری 
دارم. در ایام محرم و صفر نیز روزهای پنجشنبه، برنامه »رادیویک« را 
به صورت زنده برعهده داشتم. در حال حاضر به خاطر مشکلات قلبی و 

با محبت دوستان فشار کاری کمتری را متحمل می شوم. 

گـــزارش
تداوم تنش مرزی افغانستان و پاکستان

ارتش پاکستان اعلام کرد 3 سرباز این کشور در یک حمله 
برون مرزی در منطقه وزیرستان شمالی هم مرز با افغانستان کشته 
شدند. به گزارش فارس؛ ارتش پاکستان اعلام کرد 3 سرباز این کشور 
در یک حمله برون مرزی در مرز با افغانستان کشته شدند. براساس 
اعلام مقامات ارتش پاکستان، افراد مسلح از آن سوی مرز در منطقه 
دواگر در منطقه وزیرستان شمالی به روی سربازان آتش گشودند. 
سربازان پاکستانی نیز به این اقدام پاسخ داده و طبق گزارش های 
اطلاعاتی موثق، تروریست ها متحمل تلفات سنگین شدند. در 
جریان تبادل آتش، 3 سرباز ارتش پاکستان نیز کشته شدند. ارتش 
پاکستان اعلام کرد اسلام آباد قویا استفاده تروریست ها از خاک 
افغانستان برای فعالیت علیه پاکستان را محکوم می کند و انتظار دارد 
مقامات افغانستان در آینده اجازه چنین فعالیت هایی را ندهند. ارتش 
پاکستان مصمم به دفاع از مرزهای کشور در برابر تهدیدات تروریستی 

است و فداکاری مردان دلیر ما عزم ما را بیشتر تقویت می کند. 

وزیر امورخارجه قرقیزستان برکنار شد
با دستور رئیس جمهور قرقیزستان وزیر امورخارجه این کشور 
برکنار شد. به گزارش فارس، دفتر مطبوعاتی ریاست جمهوری 
قرقیزستان از برکناری وزیر امور خارجه این کشور خبر داد. بر 
اساس گزارش این مرکز، با دستور »سادیر جباراف«، رئیس جمهور 
قرقیزستان »روسلان قزاق بایف« وزیر امورخارجه این کشور از این 
سمت برکنار و »جن بیک کولوبایف« به عنوان وزیر جدید خارجه 
انتخاب شد. شایان ذکر است که قزاق بایف در اکتبر سال 2020 
ریاست وزارت امورخارجه را بر عهده داشت و به رغم تغییر در ترکیب 
کابینه، وی این سمت را حفظ کرد. کولوبایف پیش از این به عنوان 
رئیس بخش سیاست خارجی ریاست جمهوری خدمت می کرد و 
فارغ التحصیل از موسسه نظامی »مسکو« و موسسه دیپلماتیک 
وزارت خارجه »چین« است. وی فعالیت دیپلماتیک خود را در سال 
1۹۹2 آغاز کرد و مسئولیت های مختلفی در وزارت امورخارجه 

جمهوری قرقیزستان داشته است. 

»گوترش« به اوکراین سفر می کند
سازمان ملل در بیانیه ای اعلام کرد، آنتونیو گوترش دبیرکل 
سازمان ملل متحد در 2۸ آوریل )۸ اردیبهشت( به اوکراین سفر 
می کند. به گزارش ایرنا از سی ان ان در این بیانیه آمده است: دبیرکل 
سازمان ملل هفته آینده به اوکراین سفر خواهد کرد. وی در این 
سفر با دیمیترو کولبا وزیر امورخارجه اوکراین دیدار کاری خواهد 
داشت و در 2۸ آوریل مورد استقبال ولادیمیر زلنسکی رئیس جمهور 
این کشور قرار خواهد گرفت. سازمان ملل افزود: او همچنین با 
کارکنان آژانس های سازمان ملل متحد در مورد افزایش کمک های 
بشردوستانه به مردم اوکراین دیدار خواهد کرد. به گزارش ایرنا، پیش 
از این استفان دوجاریک سخنگوی دبیرکل سازمان ملل اعلام کرد 
که آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان ملل برای دیدار با ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه ششم اردیبهشت ماه )2۶ آوریل( به مسکو سفر 
خواهد کرد. وی تصریح کرد: ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه از 

دبیرکل سازمان ملل استقبال خواهد کرد. 

روسیه تا پاییز موشک های قاره پیمای 
»سارمات« را مستقر می کند

برای  مسکو  قصد  از  روسیه  فضایی  آژانس  رئیس 
استقرار موشک های بالستیک »سارمات« تا پاییز خبر 
داد؛ موشک هایی که قادر به حمل 10 یا بیشتر کلاهک 
اتمی است و می تواند اهدافی را هزاران مایل دورتر هدف 
قرار دهد. به گزارش فارس، روسیه اعلام کرد قصد دارد تا 
پاییز موشک های بالستیک قاره پیمای »سارمات« را که 
به تازگی آزمایش شده، مستقر کند. به ادعای خبرگزاری 
رویترز، هدفی که »دیمیتری روگوزین« رئیس آژانس 
فضایی »روس کوسموس« روسیه اعلام کرد »بلندپروازانه« 
است، زیرا روسیه اولین پرتاب آزمایشی خود را تازه در 
روز چهارشنبه گزارش داد و کارشناسان نظامی غربی 
می گویند قبل از استقرار موشک کارهای بیشتری نیاز است. 
»سارمات« قادر به حمل 10 یا بیشتر کلاهک اتمی است 
و می تواند اهدافی را هزاران مایل دورتر در ایالات متحده 
یا اروپا هدف قرار دهد. به تحلیل این رسانه انگلیسی، 
آزمایش این هفته، پس از سال ها تاخیر به دلیل بودجه و 
مسائل فنی، حاکی از قدرت نمایی روسیه در زمانی است 
که جنگ در اوکراین تنش ها را با ایالات متحده و متحدانش 
به بالاترین سطح از زمان بحران موشکی کوبا در سال 
1۹۶2 رسانده است. روگوزین در مصاحبه ای با تلویزیون 
دولتی روسیه گفت که این موشک ها در واحدی در منطقه 
»کراسنویارسک« سیبری در حدود 3000 کیلومتری شرق 
مسکو مستقر خواهند شد. وی افزود: این موشک ها در 
همان مکان ها و در همان سیلوهایی موشک های »وایوودا« 
Voyevoda متعلق به دوران شوروی جایگزین می شوند، 
چیزی که باعث صرفه جویی بزرگی در منابع و زمان می شود. 
او همچنین گفت که »پرتاب ابر سلاح یک رویداد تاریخی 
بود که امنیت فرزندان و نوه های روسیه را برای 30 تا ۴0 
سال آینده تضمین می کند.« وزارت دفاع روسیه سه روز 
پیش )20 آوریل( در بیانیه ای اعلام کرد که اولین پرتاب 
سامانه موشک بالستیک قاره پیمای سارمات با موفقیت 
انجام شد. این موشک که قابلیت حمل کلاهک اتمی بیشتر 
نسبت به وایوودا را دارد، از توانایی نفوذ در سامانه های پدافند 
ضدموشکی و عبور از سپرهای ضد موشکی برخوردار است. 
ولادیمیر پوتین در دیدار با مقام های دفاعی روسیه به وزارت 
دفاع این کشور دستور داده نیروهای بازدارنده هسته ای 
در حالت آماده باش قرار بگیرند. مساله ای که گمانه زنی 
در غرب درباره احتمال وقوع جنگ اتمی را از زمان آغاز 
عملیات نظامی ویژه روسیه در اوکراین افزایش داده است. 
»آنتونیوگوترش« دبیرکل سازمان ملل متحد ماه گذشته 
گفت: چشم انداز درگیری اتمی که زمانی غیرقابل تصور 
بود، اکنون به محدوده احتمالی بازگشته است. با این حال، 
»ویلیام برنز« رئیس سازمان اطلاعات مرکزی آمریکا )سیا( 
هم تصریح کرد که هیچ شواهدی از تغییر وضعیت استقرار یا 
آرایش  نظامی نیروها و تجهیزات روسیه در جهت آماده باش 

هسته ای چند ماه پیش این کشور مشاهده نشده است. 

دیمیتری مدودف: 

اروپایکهفتههمبدونگازروسیهدوامنمیآورد

جهــــان 
کوتــــاه

 معاون شورای امنیت ملی روسیه که 
زمانی هم نخست وزیر و رئیس جمهوری 
روسیه بود، گفت که اروپا بدون گاز روسیه 
حتی یک هفته هم دوام نمی آورد.  به گزارش 
ایسنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، 
گفت،  اروپا  کمیسیون  جمعه  روز 
شرکت های اتحادیه اروپا احتمالا بتوانند 
بدون گرفتارشدن در تحریم های این نهاد 
علیه مسکو، حسابی در گازپروم بنک برای 
پرداخت هزینه گاز روسیه با استفاده از 
شرایط پرداخت جدیدی که مسکو ایجاد 
کرده است، باز کنند. در همین رابطه 
دیمیتری مدودف، معاون شورای امنیت 
ملی روسیه در کانال تلگرام خود نوشت: 
ما ارزش سازگاری و یکپارچگی شرکای 
اروپایی مان را ارزیابی می کنیم. به خصوص با 

توجه به این واقعیت که طبق داده های اخیر 
صندوق بین المللی پول، اروپا قادر نخواهد 

بود تا بیشتر از شش ماه بدون گاز ما دوام 
آورد که البته در واقع این امر یک هفته هم 

نخواهد بود. به دنبال حمله روسیه به اوکراین 
در 2۴ فوریه و اقدام برخی از کشورهای 
غربی و متحدانشان در اعمال تحریم های 
سختگیرانه علیه مسکو، روسیه تصمیم 
گرفت تا برخی از کشورهای غیردوست 
را به پرداخت هزینه گازش به روبل، واحد 
پول روسیه وادار کند. دیمیتری مدودف که 
پیشتر رئیس جمهور و نخست وزیر روسیه هم 
بود، قبلا تحریم های غیرقانونی غرب را مایه 
تخریب نظام حقوق بین المللی دانسته بود. 
مدودف گفته بود: اقدامات بی سابقه کنونی 
از نظر وسعت، گستردگی و درجه بدبینی و 
اعمال نفوذ غیرقانونی باعث فروپاشی بیشتر 
همه نهادهای بین المللی، از جمله مهم ترین 
آنها سازمان ملل و بی اعتنایی کامل به 

هنجارهای حقوق بین الملل خواهد شد. 

وزیر امورخارجه روسیه اظهارکرد که همتای قزاقستانی 
خود را در جریان جزئیات پیشرفت عملیات ویژه نظامی 
روسیه در اوکراین قرار داده و درباره مذاکرات مسکو و 
کی یف- که آرام پیش می رود – تبادل نظر کرده است. به 
گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری تاس، سرگئی لاوروف، 
وزیر امورخارجه روسیه پس از گفت وگو با معاون نخست وزیر 
و وزیر امورخارجه قزاقستان در کنفرانسی مطبوعاتی گفت: 
البته، در نشست پنج گانه آسیای میانه با طرف روسی و 
همچنین سپس در مذاکرات، ما وضعیت اوکراین و پیرامون 
آن را بررسی کردیم. ما همتایان خود را در جریان جزئیات 

پیشرفت عملیات ویژه نظامی برای حفاظت از مردم منطقه 
دونباس و نازی زدایی و غیرنظامی کردن اوکراین، قرار دادیم. 
ما نظرات خود را درباره پیشرفت کند مذاکرات روسیه و 
اوکراین به اشتراک گذاشتیم. لاوروف ادامه داد: شکی 
نداریم که متحدان و شرکای استراتژیک ما در آسیای 
میانه فهم روشنی از علت های ریشه ای وقایع اروپا، منطقه 
یورو- آتلانتیک و اوراسیا و همچنین ابعاد ژئوپولتیک 
وضعیت کنونی دارند. گفت وگوهای روسیه و اوکراین از 
2۸ فوریه آغاز شده است. در 12 آوریل، ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهوری روسیه به خبرنگاران گفت، کی یف با 

عقب نشینی از توافقات حاصل شده در مذاکرات رو در روی 
ترکیه، این روند را به بن بست کشانده است. روسیه در 20 
آوریل اعلام کرد که در 1۵ آوریل پیش نویس یک سند را به 
اوکراین ارسال کرده که در آن پیشنهادهایی شفاف و صریح 
مطرح شده است. مسکو اعلام کرد که منتظر پاسخ کی یف 

به این پیشنهادات است. 

سرگئی لاوروف: 

 سرعت پیشرفت مذاکرات با »اوکراین« پایین است

رسول نجفیان: 

رادیوبرایماحاویخاطراتنوستالژیکاست

تهیه کنندگان ۵ فیلم نوروزی: 

اکران فیلم ها را تا ۱۰ هفته تمدید کنید


